
 
 

 

 

 

 

 

Referat 

Eskebjerg-Enghave Vandværk generalforsamling søndag den 7. maj 2023 kl. 10 i 

Eskebjerg Forsamlingshus, Nyløkkevej 2, Eskebjerg. 

 
 

 

1. Valg af dirigent  

Martin Østergaard blev valgt som dirigent og Ulrik Lundgaard blev valgt som referent. Martin 
konstaterede at generalforsamlingen er lovlig og derfor beslutningsdygtig.  

2. Formandens beretning om det forløbne år: 

Formanden gav beretning om årets gang: 
Bestyrelsen har nu dannet et overblik over vandværkets tilstand. Billedet er, at at vi har et 
velfungerende og opdateret vandværk, der leverer vand med god kvalitet og med god 
forsyningssikkerhed – og til en rimelig lav pris. 

Formanden nævnte at der er meget fin vandkvalitet, gode boringer, rimelig fornuftigt 
ledningsnet, fint vedligeholdt og løbende udviklet vandværk og pæne vandtanke. Der arbejdes 
med etablering af nyt indgangsparti, som skal mindske risiko for forurening. Desuden har 
bestyrelsen fokus på at forbedre kommunikation med brugerne ved forstyrrelser i driften.  
Så med det vi kender i dag, så hænger det rigtig fornuftigt sammen. 

Bestyrelsen i det forløbne år arbejdet med beskyttelse af områderne omkring vores boringer 
(BNBO), men det er ikke lykkedes at blive enige med lodsejere om en aftale. Og der har været 
fokus på debatten om PFAS-stoffer, som ikke er fundet hos os. 
 
Vi ved selvfølgelig ikke hvad der måtte komme af krav og udfordringer i fremtiden, men som vi 
kender dem i dag, er det er fint fungerende vandværk, med god vandkvalitet og fornuftig 
økonomi. Skulle der dukke uventede ting op, må vi forholde os til det.  
Formanden sluttede af med et stort tak til alle i bestyrelsen for stort engagement og 
arbejdsindsats, og en stor tak til Buller, for at holde det hele kørende. 

 

Spørgsmål og kommentarer til beretningen: 

Der blev nævnt en kontakt på Tissø-projektet, hvis vi får brug for at vide mere. 

Der var spørgsmål om hvis der kommer en strømafbrydelse, forsvinder vandet så? Det korte svar er 
ja, og vi har i bestyrelsen diskuteret mulighederne for en generator. Men det er meget dyrt at få en 
generator. Formanden giver tilsagn om, at bestyrelsen vil drøfte spørgsmålet om en evt. generator 
igen.  



Et spørgsmål om Kalundborg forsyning må tage så meget vand at det kan forstyrre vores boringer? 
Kalundborg forsyning må ikke hente så meget vand at de forstyrrer vandstanden i de 
omkringliggende vandværker. 

 Et spørgsmål om hvordan tilstanden på rørende er og om det er meget slemt som det tidligere er 
blevet fremlagt. Der har ikke været særlig mange nedbrud de sidste 2 år, og de gange vi har været 
gravet ned til rørende ser de fine ud. 

  
 Beretningen blev godkendt af generalforsamlingen 

 

3. Det reviderede regnskab forelægges til godkendelse 
       Kassereren gennemgår regnskab og budget. 
 
      Regnskab blev godkendt af generalforsamlingen. 
 

4. Budget for det kommende år fremlægges 

Budget blev godkendt af generalforsamlingen. 

5. Behandling af indkomne forslag 

• Der er ikke indkommet forslag 

6. Behandling af bestyrelsens forslag til vedtægtsændringer 

Dirigenten spurgte om forslaget kan afstemmes ved håndsoprækning hvilket 
generalforsamlingen godkendte. Forslaget blev vedtaget idet mere end de krævede 2/3 af de 
fremmødte stemte for.  

Der vil snarest blive indkaldt til ekstraordinær generalforsamling, hvor vedtægtsændringer kan 
vedtages.  

7. Valg af medlemmer og suppleanter til bestyrelsen 

• Bestyrelsesmedlemmer: På valg til er Ruth Lundgaard, Bjarne Pedersen og Ulrik 
Lundgaard.  

Alle på valg blev genvalgt 

• Suppleanter: På valg er Michael Thorbye og Jan Jensen. 

Alle på valg blev genvalgt 

8. Valg af revisor og revisorsuppleant 

• Peter Møller og Henrik Ørnbjerg genopstiller som henholdsvis revisor og suppleant 

Revisor og revisorsuppleant blev genvalgt 

9. Eventuelt 
 

 
 


